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Присутні:  
Вова Т.О. - в.о. старости СТО. 
Воробйова А.В. -  спеціаліст з питань діловодства, звернень громадян та 

військового обліку.  
Серба В.В. –інспектор з питань землеустрою та екології. 
Шкурупій С.О. – керівник КП «Струмок-2»  
 
Порядок денний: 
1. Звіт старости про роботу за 2018 рік. 
2. Про випас корів. 
3. Про водопостачання в селах. 

 
СЛУХАЛИ: Вову Т.О. про роботу старости  у 2018 році. 
 

Доброго дня шановна громадо!  
Сьогодні хочу поінформувати Вас про наші з вами досягнення за минулий рік. 

Також обговоримо наші проблеми, невиконані завдання та плани на наступний рік. 
Всі ви вже знаєте, повторю слова сільського голови, що ми по доходах на душу 

населенняодна з перших об’єднаних громад області. За ці два роки в об'єднанні всі відчули 
переваги децентралізації. Найважливіша зміна – це медичне обслуговування населення  у 
лікарнях міста Херсона. Трапляються, звичайно, поодинокі випадки, коли з наших 
громадян беруть благодійні внески за лікування, але всі питання, по яких люди зверталися 
– вирішувалися. Значно покращилося харчування діток в яслах-садку та школі. 
Відремонтовано опалення в школі, встановлено твердопаливні котли, відкрито 
відремонтований спортивний зал, який майже 10 років не експлуатувався. Взагалі, на освіту 
з місцевого бюджету йде досить багато коштів і це правильно, бо діти це наше майбутнє. 
Завершено другий етап ремонту  сільського будинку культури – вже зараз в клубі 
проводяться концерти та зустрічі. БК став теплим, світлим, оснащеним та зручним.  

Продовжуємо пільгове перевезення громадян і надання матеріальної допомоги на 
лікування  всім верствам населення.  

В минулому році розпочали ремонт водопровідної мережі в с. Східне. Вже на 
сьогоднішній день три найбільші вулиці в селі з цілодобовим водопостачанням. В цьому 
році роботи продовжуються, плануємо завершити ремонтні роботи в с. Східне і з 
допомогою (фінансуванням) програми ДОБРЕ зробити ремонт водомережі в с. Загорянівка 
по двох вулицях. 

В минулому році з допомогою фахівців з Музиківки було підготовлено проект по 
ремонту сільської бібліотеки в Загорянівці, який  переміг в  конкурсі  обласної ради та  в 
2019 році отримали  500,00 тис. грн.  Співфінансування сільської ради на ремонт бібліотеки 



-1000,0 тис.грн. Вже в цьому році створимо сучасний заклад культури та центр громадської 
активності на базі бібліотеки. 

Також на поточний рік заплановані роботи по поточному ремонту автодоріг в 
с. Східне на 1,0 мільйон гривень  і вуличне освітлення двох вулиць – Українська та 
Молодіжна.  

Планів дуже багато, але не все одразу робиться, тож необхідно мати терпіння і 
допомагати у провадженні нових ідей. 

За минулий рік по програмі «Бюджет участі» на дитячих майданчиках в 
Шкуринівці встановили альтанку, в Загорянівці дитячу гірку. В Східному почали робити 
стадіон. На цей рік з бюджету сільської ради виділені кошти в сумі 200,0 тис.грн на 
«Бюджет участі», тобто кожен проект розрахований на 40,0 тис.грн. Тож думайте, що б ви 
хотіли зробити, звертайтеся до наших спеціалістів, які допоможуть в написанні та реалізації 
проектів. 

І не забувайте про активну участь в голосуванні за той чи інший проект, адже саме 
від кількості голосів залежить перемога проекту. 

І наостанок! Найболючішим питанням нашої громади є стан дороги Східне – 
Загорянівка – Херсон, по якій їздить і шкільний автобус, і рейсовий, і особисті автомобілі. 
На рахунок наших звернень у всі можливі й не можливі інстанції можна писати книгу… 
Відповідь одна – чекайте. 

В кінці 2017 року за кошти сільського бюджету був виготовлений проект на ремонт 
цієї дороги, ми перші ввійшли в обласну програму по ремонту доріг, але, на жаль, поки 
роботи не починаються. Херсонською ОДА вже проведено тендер на виконання робіт, але 
він вже другий  і чому перший скасували невідомо. На цей час мені нічого вам сказати.  
Маємо надію, що щось буде робитися. 

І ще хочу декілька слів сказати Вам про водозабезпечення. Всі знаєте, що в 
минулому році почали капітальний ремонт водомережі в с. Східне, на цей рік будемо 
закінчувати Східне і дві вулиці в Загорянівці. Але, як завжди, не все у нас ладиться. Згідно 
нормативів, які діють по всій території України, колодязі з лічильниками треба виносити за 
межі подвір'я. Комусь це не подобається, але ж закон один для всіх. І, згідно договорів на 
водопостачання, за самовільне підключення до водомережі будете сплачувати штраф, а 
таких розумних абонентів у нас вистачає і, в кінці кінців, всі будемо виносити колодязі за 
межі подвір'я. То ж щоб не було для всіх це несподіванкою – заздалегідь готуйтеся до 
підключення. 

Вже зараз  мешканці Загорянівки і Шкуринівки повинні розуміти, що в Східному 
оплата за воду буде йти по показаннях лічильників і ваші два села вже Східне не «потягне». 
Ото ж, якщо за кількість піднятої води щомісяця не буде надходити проплата – будемо 
ставити питання подачі води раз в два, а то й у три дні. За що сплачуєте, те і будете 
отримувати. 

 
Дякую всім за увагу.  В кого які будуть питання? 
 
СТОРОЖУК Н. – У нас і так вода включається раз у день, чому це ви ще нас будете 

обділяти?  
ВОВА Т.О. – А хто за вас буде платити? Ви ж тут всі знаєте один одного і хто краде 

воду, і в кого декілька підключень… але ж всі мовчите. Отож будете всі і відповідати. 



ШКУРУПІЙ С.О. – Ми, звичайно, будемо проводити рейди по перевірці 
лічильників і по несанкціонованому поливу, але ж і Ви не залишайтеся осторонь, 
допомагайте нам у наведенні хоч якогось порядку. 

 
ПЕДЧЕНКО Є. – А у мене таке питання: чому ж ви так ображаєте пенсіонерів? У 

нас закрили магазин, а вам там все рівно, що тут і як… де ж нам купити хліба, солі, круп? 
ОЛІЙНИК В. – Ви влада, і повинні думати за людей… 
ВОВА Т.О. – По-перше, закриття та відкриття магазинів не знаходиться в 

компетенції сільської ради: хоче людина – працює, не хоче – не працює. Якщо у вас є 
бажаючі взяти в оренду магазин, оформити приватне підприємництво і торгувати – будь 
ласка, ми тільки будемо допомагати, що від нас залежить, але когось заставити не можемо. 
А по-друге, коли у вас закрився магазин, мені зразу зателефонувала Бунчук О., потім ваш 
депутат Базовка М. Ми спробували домовитися з приватними підприємцями, які торгують 
у нас на базарі по п’ятницях, але бажаючих не виявилося. Ми домовилися з Ісаєвою Ганною, 
що вона більше буде замовляти хліба, і все, що вам треба, але ви вже на місці домовтеся з 
кимось, щоб в Загорянівці з магазина ці товари  забирали. 

СТРОРОЖУК Н. – Ви б збудували якийсь ларьок, а кому торгувати – знайдеться. 
Ви ж влада. 

ВОВА Т.О. – Вибачте, ніхто нічого будувати не буде. Кожен має право стати 
приватним підприємцем, будувати щось чи торгувати з двору (як йому нададуть дозволи).  

ОЛІЙНИК В. – На Гуляй Городку  їздить машина і все людям возить попід двори, 
якби й нам  так. 

ВОВА Т.О. – Так є багато сіл де так працюють, якщо я когось побачу – спробую 
домовитися, а якщо є такі знайомі у вас – домовляйтеся ви. Приїжджайте до нас по 
п’ятницях на базар, хто може, автобуси йдуть і рейсовий, і шкільний. А назад якщо вас буде 
хоча би чоловік сім – ми знайдемо транспорт доїхати до Шкуринівки. Ну поки що такий 
вихід. 

ОЛІЙНИК Н., ЗІМЕНС О. – Шановні, це ж не смертельно, вихід завжди є і в місто 
багато їздимо, і на Східне люди їдуть, а у пенсіонерів є діти та онуки, які з ними живуть, 
так що все вирішується… 

 
РАДЧУК Л. – У мене таке питання, що будемо робити з кладовищем, вірніше з 

тими коштами, що люди зібрали? 
ВОВА Т.О. – Вибачте, питання не до мене. Ми зараз поїдемо, а ви вирішуйте всі 

разом, що ви хочете і хто цим буде займатися. Що залежить від мене – я допоможу 
(транспорт, телефони тощо) 

 
БУРЕНКО Л. – Що ж в цьому році нам робити з коровами, де їх пасти? 
СЕРБА В. – Рішенням сесії по всіх наших селах виділені пасовища для худоби 

(розповідає в якому селі де вони знаходяться), але ж ви розумієте, що безкоштовно ніхто 
нічого не роздає, необхідно вносити плату: 100 грн за корову, 50 грн за молодняк – за сезон. 
Ми завеземо на пошту квитанції і сплачуйте. 

СТЕПАНОВА Н. – А якщо людина пасла все літо, а потім здала ВРХ, як 
сплачувати? 

 
 



ВОВА Т. – Ну, це вже на совісті людей і на вашому контролі. 
ЗІМЕНС О., СОРОКА В. – А ми пропонуємо платити на початку випасу, так буде 

правильно. 
ВОВА Т. – Шановні, все в ваших руках, але зрозумійте правильно – у нас всіх є 

земельні паї, які ми здали в оренду чи обробляємо самі – отримуємо дохід… А землі для 
випасу дайте, причому просто так. А давайте кожен з свого паю виділить по гектару землі 
та й будемо пасти просто так… Так що вибачте, депутати проголосували за виділення 
пасовища, будь ласка користуйтеся, але платіть. Безкоштовного у нас нічого немає. І всі ви 
знаєте, що зараз дуже великий попит на землю і у населення, і у агрофірм, і у фермерів… 
То ж якщо не хочемо залишитися без пасовища – сплачуємо добросовісно. У кого ще 
питання, зауваження, пропозиції? 

(Серба В.В. проводить консультації по виділенню землі під ОСГ, про надання в 
оренду та сплату, про декларування доходів; Шкурупій С.О. – консультує людей по 
встановленню лічильників) 
 
 
В.о. старости         Т.О. Вова 
 
 
Секретар          А.В. Воробйова  
 


